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Tu řekly ty pošetilé rozumným: ‚Dejte nám trochu oleje,
naše lampy dohasínají!‘ (Mt 25,8)

Milí  přátelé,  v  nedělním  kázání  na  podobenství  o
družičkách jsem poněkud “shodil ze stolu” otázku, co je
ten “olej”, který si moudré na rozdíl od pošetilých vzaly
do zásoby. Známe řadu tradičních odpovědí: víra, Duch
svatý...  Můžeme  se  na  věc  ale  podívat  i  jinak.  Olej
představuje  nezbytné  palivo.  Otázka  tedy  zní:  Co  je
potřebné pro to, aby naše víra hořela?
Hoření  a  spalování  není  pro  vosk  ani  olej  příjemný
proces.  Svíce  se  sytí  tím,  že  se  vosk  roztéká  a  že  ho
ubývá.  Je  přeměňován  v  plamen,  který  dává  světlo  a
teplo. Ztrácí ale sám sebe.
Víra jako živé očekávání Krista potřebuje také palivo. A
tím  je  náš  život.  Slovo  potřebuje  tělo,  kvas  těsto  a
semínko půdu. Víra potřebuje náš život. Evangelium se
má vtělit do našich dnů, do života víry v lásce k Bohu a
bližním.                                                                           K. Šimr

Bože,  ty  jsi  Pán  světa  i  času.
Napomínej  naše  srdce  a  myšlení,
abychom  mysleli  na  svůj  konec  a  na  tvůj
soud,vedli  život  modlitby  a  bdění
a  zůstali  navěky  u  tebe.



Z jednání staršovstva 8.11.2020:

Zabývali jsme se především  slavením bohoslužeb a
konáním  dalších  aktivit  v  situaci  současných
protiepidemických opatření. Každou neděli slavíme v
9,30 bohoslužbu s vysluhováním sv. Večeře Páně. K
bohoslužbě  slova  je  možné  se  připojit
prostřednictvím internetu. Vzhledem k tomu, že je
bohoslužba  přenášena,  mohou  se  dle  vyjádření
Ministerstva  zdravotnictví  na  její  realizaci  podílet
potřební  služebníci  (hudebníci,  zpěváci,  lektoři  a
jinak sloužící). Jako vhodný a legitimní způsob, jak
se účastnit svaté večeře Páně, se nám zdá postupně
se vystřídat  v  těchto službách.  Pokud tedy nemáte
jinou  zábranu,  než  obavu  z  porušování  omezení
shromažďování,  ozvěte  se  mi  prosím,  abychom
domluvili  vaši  účast  na  bohoslužbě  v  přiměřeném
počtu.
Nově  je  možné  se  online  připojit  také  k  biblické
hodině,  která  se  bude  konat  vždy  ve  středu  od
20,30.  Začínáme  11.11.  Příslušnou  webovou  adresu
najdete na webu nebo v měsíčním rozpisu.
Vzhledem k výpadku sbírek formou hotovosti můžete
přispět na účet sboru (najdete ho na webu nebo na
konci  listu)  libovolnou  částkou  s  uvedením  zprávy
pro příjemce „sbírka“. Do konce týdne je také touto
formou možno přispět na Jubilejní toleranční dar, z
něho  jsou  financovány  důležité  církevní  stavby  (do
zprávy pro příjemce prosím uveďte „JTD“).
Bude-li  to zájem,  budeme tento  zpravodaj vydávat
do  konce  omezení  shromažďování  každý  týden.
Smysl to bude mít tehdy, pokud nebude jen hlásnou
troubou faráře, ale prostorem, kde se budeme moci
navzájem  podělit  (třeba  jen  velmi  stručným
pozdravem)  o  to,  jak  v  současnosti  žijeme,  co  se
nám honí hlavou a co leží na srdci.  Budou to velmi
rozdílné  perspektivy.  Nemusíme  je  posuzovat,  ale
naslouchat jim. Těším se na vaše příspěvky.  - kš -









Obal na varhany

Občas si některý angažovaný křesťan veřejně posteskne
nad obrazem církve ve veřejném prostoru, v  médiích
zvláště.  Tedy  pochopitelně  nad  obrazem  církve
vytvářeným nevěřícími.  Protože  bludy,  které  o  církvi
šíří  její  členové,  ty  pochopitelně  uvnitř  nikoho
nezajímají, že...
Málo  se  prý  jásá  nad  obětavostí  jejích  zaměstnanců
(pardon, služebníků), málo se zdůrazňuje, jak strašně
je církev veřejně prospěšná, zbytečně se rozmazávají
drobné  přešlapy  (jistě,  ve  srovnání  s  LTO  jde  o
pakatel...) atd.
Jako člověka, který se s touto "kamennou" strukturou
setkal  až  hodně  po  třicítce  (Bohu  díky  za  to!),  mě
takové ukřivděné výkřiky nechávají chladným. Jestli mě
na  církvi  něco  opravdu  nezajímá,  pak  je  to  její
mediální obraz. 
Občas  mě  ale  některá  taková  poznámka  přeci  jen
dostihne. 
Kdysi,  ještě  dávno  v  svém  předkřesťanském  období,
jsem  měl  kamaráda,  nadšeného  amatérského
hudebníka,  v  dobrém  slova  smyslu  muzikanta.  Ten
vždycky  o  kostelech  mluvil  jen  jako  o  obalech  na
varhany. Žádné jiné využití pro ně neměl a já teď po
víc než dvaceti letech musím přiznat, že měl vlastně do
značné  míry  pravdu.  Já  bych  sice  místo  obalu  na
varhany  upřednostnil  výraz  skladiště  umělecko-
historických předmětů, ale princip by zůstal stejný. Z
místa kultu, kterým kostel je a má být, se stal ledasčím
jiným, což nakonec ve většině případů vede k tomu, že
se  ke  svému  původnímu  účelu  už  prakticky  používat
nedá.
Nedávno  (tenkrát  se  to  ještě  smělo:(  jsem  navštívil
varhanní  koncert  v  jednom  z  hlavních  plzeňských
kostelů.  Koncert  uváděl  kněz  a  já  se  marně snažil  v
jeho řeči zachytit něco, z čeho by jeho kněžství bylo
zřejmé, z čeho by také bylo zřejmé, že jsme v kostele,
v kostele, který je navíc dočasnou katedrálou. Něco, z



čeho by bylo zřejmé, že jsme na zcela zvláštním místě
ve  zcela  zvláštní  Přítomnosti.  Marně.  Zdatný  kličkař
zvládl  dlouhý  proslov,  aniž  by  se  prořekl.  Doteď
přemýšlím, proč je potřebné v kostele hovořit o novém
koberci a zároveň odignorovat svatostánek (jak chtějí ti
zaměstnanci  někoho  vychovávat  ke  svátostné  úctě,
když  si  sami  nejsou  ochotní  před  svatostánkem
kleknout?),  proč jediné světlo,  které ti  lidé znají,  je
nový  lustr,  aby  se  dalo  líp  fotografovat  (je  oltář
opravdu  k  fotografování?).  Proč  se  kněz  (!)  stydí  v
kostele (!) vyslovit slovo Bůh? Proč místo toho plká cosi
o kráse a pohodě a zážitcích?
Nechci tvrdit, že by kostel měl být vyhrazen pouze a
jenom pro své liturgické využití. To v žádném případě. I
když si samozřejmě myslím, že by tím církev jen a jen
získala,  pokud  by  dokázala  určité  prostory  vyčlenit
právě a jen pro (liturgickou)  modlitbu. Na operačním
sále  se  také  nepořádají  schůze  odborů  a  dispečink
jaderné elektrárny není kavárna. Z dobrého důvodu.
Občas se mě někdo zeptá, kam a proč (ne)chodím do
kostela. Jednoduchá otázka, jednodušší odpověď: kdysi
jsem několik  velkých  oběhů strávil  v  naší  bohužel  už
bývalé  metropoli  na  Dunaji.  Krásný  čas,  čas  vlastní
konverze, čas proklečený v desítkách kostelů, tam se to
tenkrát  ještě  smělo:)  Šok  návratu---tam  ve
svatoštěpánské katedrále i přes davy čumilů vyhražené
prostory,  kde  modlící  se  nejsou  nikým  rušeni  ani
obtěžováni, tady v Bartoloměji uřvaný dav agresivních
selfíčkářů a pro křesťany ani metr prostoru. 
Bylo  by krásné, kdybychom dokázali  vyhradit  některé
prostory jen Bohu. Opravdu si myslím, že by nebylo nic
hezčího, než kdybychom řekli se vší vážností, ano, tady
toto je kostel a tady se lze modlit. Nic víc, nic méně.
Plnost  dokonalosti.  Chápu,  že  by  to  dnes  neprošlo,
vždyť tam přeci musí být ta kultůra! No dobře, tak ať.
Ale  tehdy  a  jen  tehdy,  pokud  nebude zpochybňovat,
narušovat  nebo  dokonce  znemožňovat  ten  kult.  Ve
službě služba, po službě družba…             -mjt-



Přírůstky k zapůjčení ve sborové knihovně
(také od Matyáše :-))

André Pinet: 15 dní s Janem Taulerem

Dom André Gozier: 15 dní s Mistrem Eckhartem

Constant Tonnelier: 15 dní s Janem od Kříže

Marek Vácha: Radost z Boha

Marek Vácha: Jízda v levém 
pruhu (rozhovor s Jožinem 
Valentou)

Henri J.M. Nouwen: 
Naslouchal jsem tichu

Najdete v sekci 
„Spiritualita“...
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